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§ 1 
Val av justerare och datum för justering  

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd utser 1:e vice ordförande Lars Rottem 
Krangnes (C) att tillsammans med ordförande Anders Göransson 
(S) justera protokollet den 25 februari 2025. 
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§ 2 
Fastställande av föredragningslista  

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd fastställer föredragningslistan med 
följande tillägg: 
 
Skrivelse från Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet om 
otryggheten vid Lugnets skola och Sickla park läggs till som ärende 
34. 
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§ 4 
Anmälan av sociala delegationens protokoll  

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd godkänner anmälan av protokoll och 
lägger dem till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från Södermalms sociala delegations sammanträden 2025-
01-28 samt 2025-02-11 anmäldes. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
godkänna anmälan och lägga protokollen till handlingarna. 
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§ 5 
Allmänhetens frågestund  
En medborgare presenterade sitt medborgarförslag om 
utomhusrinkar för innebandy. 
 
En medborgare presenterade sitt medborgarförslag om 
övergångsställen vid Katarina Bangata. 
 
En medborgare presenterade sitt medborgarförslag om att anlägga 
en hundrastgård vid Eriksdalsbadets parkområde. 
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§ 7 
Inkomna medborgarförslag januari 2025  
SÖD 2025/46 
 

Beslut  
1. Medborgarförslag, uppskottad snö till pulkabackar på skolgårdar, 
SÖD 2025/8, överlämnas till utbildningsnämnden. 
 
2. Medborgarförslag, utomhus-TV i Slussen som livestreamar 
fiskkameran, SÖD 2025/11, överlämnas till idrottsnämnden. 
 
3. Medborgarförslag, anlägga mindre isbana i Luma-området i 
Hammarby Sjöstad, SÖD 2025/13, överlämnas till förvaltningen för 
beredning. 
 
4. Medborgarförslag – Bodar till hemlösa, SÖD 2025/16, 
överlämnas till förvaltningen för beredning. 
 
5. Medborgarförslag, hundrastgårdar som träningsområden, SÖD 
2025/24, överlämnas till förvaltningen för beredning. 
 
6. Medborgarförslag – spolning av basketplaner vid Sofia BP för 
skridskoåkning, SÖD 2025/75, överlämnas till förvaltningen för 
beredning. 
 
7. Medborgarförslag – spolning av fotbollsplan vid Sofiaskolan, 
SÖD 2025/78, överlämnas till idrottsnämnden. 
 
8. Medborgarförslag – gratis gym-träning för seniorer, SÖD 
2025/86, överlämnas till förvaltningen för beredning. 
 
9. Medborgarförslag – Utegym i Tengdahlsparken, SÖD 2025/102, 
överlämnas till förvaltningen för beredning. 
 
10. Medborgarförslag – införa övergångsställen vid alla korsande 
vägar för Katarina Bangatas allé, SÖD 2025/108, överlämnas till 
trafiknämnden. 
 
11. Medborgarförslag – Hundrastplats i sydvästra hörnet av 
Eriksdalsbadets parkområde, SÖD 2025/125, överlämnas till 
idrottsnämnden. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Under januari månad har elva medborgarförslag lämnats in till 
Södermalms stadsdelsnämnd. Nämnden beslutar om förslagen ska 
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beredas av förvaltningen eller hanteras på annat sätt, utifrån förslag 
från förvaltningen. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2025/46-1 (Godkänd - R 1) Inkomna medborgarförslag 
januari 2025 

 SÖD 2025/46-1.1 1. Medborgarförslag, uppskottad snö till 
pulkabackar på skolgårdar_Bortredigerad 

 SÖD 2025/46-1.2 2. Medborgarförslag, Utomhus-TV i 
Slussen som livestreamar fiskkameran_Bortredigerad 

 SÖD 2025/46-1.3 3. Medborgarförslag, anlägga mindre 
isbana i Luma-området i Hammarby Sjöstad_Bortredigerad 

 SÖD 2025/46-1.4 4. Medborgarförslag - Bodar till 
hemlösa_Bortredigerad 

 SÖD 2025/46-1.5 5. Medborgarförslag, hundrastgårdar som 
träningsområden_Bortredigerad 

 SÖD 2025/46-1.6 6. Medborgarförslag - spolning av 
basketplaner vid Sofia BP för skridskoåkning_Bortredigerad 

 SÖD 2025/46-1.7 7. Medborgarförslag - spolning av 
fotbollsplan vid Sofia skolan_Bortredigerad 

 SÖD 2025/46-1.8 8. Medborgarförslag - gratis gym-träning 
för seniorer_Bortredigerad 

 SÖD 2025/46-1.9 9. Medborgarförslag - Utegym i 
Tengdahlsparken_Bortredigerad 

 SÖD 2025/46-1.10 10. Medborgarförslag - införa 
övergångsställen vid alla korsande vägar för Katarina 
Bangatas allé_Bortredigerad 

 SÖD 2025/46-1.11 11. Medborgarförslag - Hundrastplats i 
sydvästra hörnet av Eriksdalsbadets 
parkområde_Bortredigerad 
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§ 8 
Medborgarförslag om att bygga en pumptrackbana i 
Hammarby Sjöstad  
SÖD 2024/1191 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om att 
anlägga en pumptrackbana i Hammarby sjöstad. 
 
I medborgarförslaget föreslår förslagsställaren att anlägga en 
pumptrackbana i Hammarby sjöstad. Förslagsställaren beskriver att 
det inte är enkelt för barnen i Hammarby sjöstad att cykla i området 
då cykelvägarna är på bilvägen. Det är långt till närmsta liknande 
plats och en pumptrackbana skulle vara uppskattad av många. 
Enligt förslagsställaren skulle en pumptrackbana öka 
utomhusvistelse och aktiviteter för barn och unga. 
 
En pumptrackbana på rätt plats skulle kunna bli ett populärt tillskott 
till lek- och sportmöjligheterna inom Södermalms stadsdelsområde. 
Underhållsbehovet av befintliga anläggningar är dock stort och 
förvaltningen bedömer inte att en pumptrackbana är en prioriterad 
investering. Förvaltningen föreslår att förslaget läggs in i 
förvaltningens idébank för att kunna utredas i samband med 
kommande parkinvesteringsprojekt. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/1191-5 (Godkänd - R 1) SÖD 2024/1191 
Tjänsteutlåtande 

 SÖD 2024/1191-5.1 Medborgarförslag - att bygga en 
pumptrackbana i Hammarby Sjöstad_Bortredigerad 
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§ 9 
Medborgarförslag om en ny badbrygga i Årstaviken  
SÖD 2024/1207 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om att en 
ny badbrygga ska anläggas i Årstaviken. Förslaget innebär att en ny 
större brygga ska ersätta den brygga som finns nedanför 
Eriksdalslundens koloniområde men även att ytterligare en 
badbrygga ska anläggas längs sträckan mellan Eriksdals utegym och 
Tanto strandbad. Förslaget innebär också att bryggan nedanför 
Eriksdals utegym ska förses med en badstege och en sittbänk. 
 
Mot bakgrund av att den befintliga bryggan nedanför 
Eriksdalslundens koloniområde är i dåligt skick har 
stadsdelsnämnden i samband med verksamhetsplanen för 2025 
ansökt om investeringsmedel för uppförande av en ny brygga som 
är större och därmed ger möjlighet för fler att sola och bada vid 
platsen. 
 
Beträffande den del av förslaget som föreslår att ytterligare en 
badbrygga ska anläggas längs sträckan mellan Eriksdals utegym och 
Tanto strandbad anser förvaltningen att nya platser för bad inom 
stadsdelsområdet ska utgå från de platser som är identifierade i 
”Handlingsplan för nya bad 2022”. I verksamhetsplanen för 2025 
har stadsdelsnämnden beslutat att prioritera arbetet med att utvidga 
det befintliga badet i Tantolunden, arbeta för att utöka möjligheten 
till bad nedanför Eriksdalslundens koloniområde vid ovan nämnda 
brygga samt delta i trafikkontorets arbete med att utveckla 
möjligheten till bad längs Reimersholmes södra del. Förvaltningen 
anser att den del av förslaget som innebär att en sittbänk tillförs 
bryggan nedan Eriksdals utegym är positivt. Förvaltningen planerar 
därför att under året (2025), med hjälp av förvaltningens 
servicegrupp, tillföra bryggan en sittbänk. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
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Särskilda uttalanden 
Lars Rottem Krangnes (C), Jonas Nilsson m.fl. (M) och Anne-Lie 
Elfvén (L) anmälde ett gemensamt särskilt uttalande (bilaga). 
  

Ersättaryttranden 
Erik Ehrs (KD) ställde sig bakom Lars Rottem Krangnes (C), Jonas 
Nilsson m.fl. (M) och Anne-Lie Elfvéns (L) särskilda uttalande. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/1207-6 (Godkänd - R 1) SÖD 2024/1207 
Tjänsteutlåtande 

 SÖD 2024/1207-7 Bilaga SÖD 2024_1207 
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Södermalms stadsdelsnämnd  
2025-02-17 
 
Medborgarförslag om en ny 
badbrygga i Årstaviken 
 
Ärende 9 
 
Lars Rottem Krangnes (C) 
Jonas Nilsson m.fl. (M)  
Anne-Lie Elfvén (L)  
Erik Ehrs (KD) e.y.  

 
 
 
Särskilt uttalande  
 
Vi anser att det är dags att visa politisk beslutsamhet och lyssna på Södermalmsbornas efterfrågan på 
fler badmöjligheter. Medborgarförslaget om en ny badbrygga i Årstaviken är inte bara väl genomtänkt 
och efterlängtat – det ligger dessutom helt i linje med stadens Handlingsplan för nya bad 2022. Det 
finns ingen rimlig anledning att skjuta upp detta initiativ. 
 
Trots att förvaltningen själva bekräftar att den föreslagna nya bryggan ryms inom den gällande 
handlingsplanen, väljer majoriteten att istället bara fokusera på att renovera den befintliga bryggan vid 
Eriksdalslundens koloniområde. Detta är ett tydligt exempel på hur majoriteten gång på gång 
misslyckas med att driva på utvecklingen och ta initiativ som faktiskt gynnar invånarna. 
 
Vi ser exakt samma mönster i deras hantering av bastuprojektet vid Årstaviken. Här fick Sthlm Sauna 
tillstånd att bygga en bastu från stadsbyggnadskontoret – men avslag att hyra marken från 
exploateringskontoret, eftersom det pågår en utredning om hur det ska bli lättare att bygga bastu. 
Ironin är slående - återigen ser vi hur majoriteten skapar byråkratiska hinder istället för att hitta 
lösningar. Den ena handen vet inte vad den andra gör, och resultatet blir att Södermalmsborna går 
miste om möjligheter till bad, rekreation och sociala mötesplatser vid vattnet. 
 
Vi ser positivt på att stadsdelen ansökt om investeringsmedel för en ny brygga, men det är inte 
tillräckligt att bara ersätta en gammal brygga. Stockholm växer, Södermalm växer, och behovet av fler 
badplatser ökar. Att bygga en ny brygga på den föreslagna platsen är fullt möjligt och ligger redan 
inom stadens egna riktlinjer – nu krävs det bara politisk vilja för att genomföra det. 
 
Vi beklagar att vårt tidigare förslag i december röstades ner, men vi ger oss inte. Vi uppmanar 
stadsdelsnämnden att bryta den här trenden av obeslutsamhet och ta steget mot flera nya badbryggor i 
Årstaviken. Det är dags att lyssna på invånarna och fatta beslut som gör verklig skillnad. 
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§ 10 
Medborgarförslag om att anlägga en parklek intill den 
befintliga parkleken i Drakenbergsparken  
SÖD 2024/1247 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om att 
anlägga en grön parklek intill den befintliga parkleken i 
Drakenbergsparken. 
 
Förvaltningen ser parklekarnas verksamhet som viktig då de ska 
erbjuda barn i stadsdelsområdet möjlighet till en meningsfull fritid 
och tillgång till trygga mötesplatser. Förvaltningens parklekar 
arbetar utifrån Stockholms stads strategi för parklekar. 
 
Förvaltningen har i nuläget inga planer på att anlägga en parklek 
intill den befintliga parkleken i Drakenbergsparken men arbetar på 
andra sätt för att utveckla utemiljön för barn. Exempelvis kommer 
Tågparken i Tanto att renoveras och en bollvägg för tennis kommer 
byggas i området runt Tantolunden. Förvaltningen kommer även se 
över möjligheterna för att placera odlingslådor i Drakenbergsparken 
där barnen i förskoleåldern får möjlighet att odla och på så vis följa 
naturens kretslopp. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/1247-6 (Godkänd - R 1) Medborgarförslag om att 
anlägga en parklek intill den befintliga parkleken i 
Drakenbergsparken  

 SÖD 2024/1247-7 Medborgarförslag om att anlägga en 
parklek intill den befintliga parkleken i 
Drakenbergsparken_Bortredigerad 
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§ 11 
Medborgarförslag om att uppföra ett pingisbord i 
Tengdahlsparken  
SÖD 2024/1253 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om att 
uppföra 1-2 pingisbord som kan stå utomhus året runt i 
Tengdahlsparken. Föredragsställaren framhåller att bordtennis kan 
spelas av både unga och gamla, och att pingisbord i parken kan 
bidra till att öka den sociala kontakten mellan olika åldersgrupper. 
 
I programmet för utveckling av Tengdahlsparken, med anledning av 
bostadsbyggandet i kvarteret Persikan, finns ett pingisbord beslutat. 
Pingisbordet ska i den nuvarande planen placeras mellan dagens 
bollplan och Sofia skola. Mot bakgrund av redogörelsen ovan anser 
förvaltningen att förslaget blir tillgodosett i det aktuella området 
genom det beslut som redan finns fattat kring Tengdahlsparkens 
utveckling. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/1253-5 (Godkänd - R 1) SÖD 2024/1253 
Tjänsteutlåtande  

 SÖD 2024/1253-6 Bilaga, SÖD 2024_1253 
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§ 12 
Medborgarförslag om att inrätta fler ungdomsgårdar på 
Södermalm  
SÖD 2024/1278 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om att 
staden ska utveckla platser för ungdomar att träffas på. 
 
Förvaltningen delar förslagsställarens syn att det är angeläget med 
olika sociala träffpunkter som erbjuder aktiviteter för ungdomar. 
Förvaltningen ser kontinuerligt över befintlig fritidsverksamhet 
inom hela stadsdelsområdet och bedömer i nuläget inte att det finns 
behov av att starta ny verksamhet. 
 
Inom Södermalms stadsdelsområde finns flera fritidsgårdar för 
ungdomar i olika åldrar. Förvaltningen driver fritidsgården 
Duvnäsgatan i egen regi. Förvaltningen har även avtal med 
Fryshuset som driver Maria Ungdomsklubb och Fryschillet, 
fritidsgård och öppen mötesplats för ungdomar i högstadiet och 
gymnasiet. Fryshuset erbjuder även lovverksamhet för unga mellan 
10-20 år, Lovely Days, under alla skollov. 
 
Inom stadsdelsområdet finns utöver nämnda fritidsgårdar, Mäster 
Olofsgården, Timmermansgården och Södergården. Förvaltningen 
ser kontinuerligt över befintlig fritidsverksamhet inom hela 
stadsdelsområdet och befintliga gårdar har möjlighet att ta emot fler 
besökare. 
 
Förvaltningen kommer under 2025 att undersöka möjligheterna att i 
samverkan med idrottsföreningar och civila aktörer arrangera fler 
kvällsaktiviteter för ungdomar. Samt undersöka möjlighet att prova 
en form av digital fritidsgård för att nå ut till fler unga. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
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Särskilda uttalanden 
Lars Rottem Krangnes (C) och Anne-Lie Elfvén (L) anmälde ett 
gemensamt särskilt uttalande (bilaga). 
 
Jonas Nilsson (M), Mikael Igelström (M) och Therese Lindström 
(M) ställde sig bakom Lars Rottem Krangnes (C) och Anne-Lie 
Elfvéns (L) särskilda uttalande. 
  

Ersättaryttrande 
Erik Ehrs (KD) ställde sig bakom Lars Rottem Krangnes (C) 
och Anne-Lie Elfvéns (L) särskilda uttalande. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/1278-5 (Godkänd - R 1) Medborgarförslag om att 
inrätta fler ungdomsgårdar på Södermalm  

 SÖD 2024/1278-6 Medborgarförslag om att inrätta fler 
ungdomsgårdar på Södermalm_Bortredigerad 
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Södermalms stadsdelsnämnd  
250220  
 
Ärende 12 

 
Medborgarförslag om att 
inrätta fler ungdomsgårdar 
på Södermalm  

 
Dnr: 2024/1278 

 
Lars Rottem Krangnes (C)  
Anne-Lie Elfvén (L)  
Erik Ehrs (KD) e.y.  

 

 

 

Särskilt uttalande 

Stadens verksamhet och stöd till verksamhet riktat mot ungdomar behöver hela tiden ses över 
och utvecklas, i takt med att ungdomars intressen, engagemang och förutsättningar utvecklas 
och förändras. Det ska vara en självklarhet att ungdomsrådet och det unga civilsamhället 
inkluderas i arbetet.  

Det är därför positivt att förvaltningen under 2025 ska undersöka möjligheterna att i 
samverkan med idrottsföreningar och civilsamhällets aktörer arrangera fler kvällsaktiviteter 
för ungdomar. Här är det befintliga föreningsstödet ett viktigt verktyg som kan 
vidareutvecklas.  

Lokalfrågan är viktig, och stadsdelen behöver fortsätta arbetet med att se över hur fler ytor 
och lokaler i hela stadsdelsområdet kan bli tillgängliga på ett tryggt och hållbart sätt för 
idrotten och föreningslivet, också på kvällstid.  

Lugnets skola i Hammarby sjöstad har på skolledningens eget initiativ öppnat skolan för 
eleverna på mellanstadiet en kväll i månaden. Kvällshäng anordnades en kväll i veckan efter 
pandemin 2022, men från januari 2023 tvingades skolan av ekonomiska skäl att skala ner till 
ett kvällshäng i månaden. Detta är ett initiativ som fler skolor och andra verksamheter i staden 
bör få praktiska och ekonomiska möjligheter att överväga.  
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2025 
 

2025-02-20 

§ 13 
Medborgarförslag gällande utomhusrinkar för innebandy  
Svar på medborgarförslag 
SÖD 2024/1286 
 

Beslut  
1. Södermalms stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 
2. Den del av medborgarförslaget som innebär att en 
utomhusanläggning för innebandy anläggs vid någon av de skolor 
som anges i medborgarförslaget överförs till Skolfastigheter i 
Stockholm AB (SISAB) för vidare hantering. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag gällande 
att anlägga utomhusrinkar för innebandy. Förslaglämnaren känner 
bara till att det finns två anläggningar inom staden där man kan 
spela innebandy utomhus medan andra idrotter såsom fotboll och 
basket har många fler anläggningar att tillgå. Mot bakgrund av hur 
många invånare Södermalms stadsdelsområde har är det enligt 
förslagsställaren inte orimligt att en anläggning för innebandy 
anläggs inom stadsdelsområdet. I förslaget anges förslag till platser 
i parker, vid skolgårdar och idrottsanläggningar inom 
stadsdelsområdet där en anläggning skulle kunna anläggas. 
 
Mot bakgrund av att det finns stora behov av investeringsinsatser 
inom stadsdelsområdets parker de kommande åren, exempelvis i 
form av renovering av lekplatser, trappor och murar men också 
åtgärder för att klimatanpassa stadsdelsområdets parkytor, anser 
förvaltningen att anläggandet av en anläggning anpassad för 
innebandy inte är prioriterat. Förvaltningen kan däremot ta med sig 
förslaget i samband med en kommande större parkupprustning. 
Förvaltningen anser att en eventuell anläggning som kan användas 
för innebandy även ska kunna användas för andra idrotter och 
aktiviteter så att den blir användbar för så många som möjligt. 
 
Beträffade förslaget att anlägga en utomhusanläggning för 
innebandy vid någon av de skolor som anges i medborgarförslaget 
så ligger det utanför nämndens rådighet och ansvar. Förvaltningen 
föreslår med anledning av detta att denna del av förslaget överförs 
till Skolfastigheter i Stockholm AB (SISAB) för vidare hantering. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2025 
 

2025-02-20 

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/1286-5 (Godkänd - R 1) SÖD 2024/1286 
Tjänsteutlåtande 

 SÖD 2024/1286-6 Bilaga SÖD 2024_1286 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2025 
 

2025-02-20 

§ 14 
Skrivelse från Moderaterna och Kristdemokraterna - 
Förskolor vid öppna drogscener  
SÖD 2024/1382 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden gav den 11 november 2024 förvaltningen i 
uppdrag att svara på en skrivelse från Mikael Igelström m.fl. (M) 
och Erik Ehrs (KD). Skribenterna hänvisar till en artikel i Dagens 
Nyheter den 9 november 2024 om att 48 förskolor i Stockholms 
stad ligger vid platser med öppen droghandel. Idag finns det över 30 
öppna drogscener i Stockholm, varav tre av dessa ligger på 
Södermalm (centrala Södermalm, Mariakvarteren och västra 
Södermalm). Med anledning av ovanstående önskar skribenterna få 
svar på ett antal frågor. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
  

Särskilda uttalanden 
Anders Göransson m.fl. (S), Frida Nehrfors Hultén m.fl. (V) och 
Magnus Palm (MP) anmälde ett gemensamt särskilt uttalande 
(bilaga). 
 
Jonas Nilsson m.fl. (M) anmälde ett särskilt uttalande (bilaga). 
 
Lars Rottem Krangnes (C) och Anne-Lie Elfvén (L) ställde sig 
bakom Jonas Nilsson m.fl. (M) särskilda uttalande. 
  

Ersättaryttrande 
Erik Ehrs (KD) ställde sig bakom Jonas Nilsson m.fl. (M) särskilda 
uttalande. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/1382-3 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse - 
Förskolor vid öppna drogscener 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2025 
 

2025-02-20 

 SÖD 2024/1382-1 Skrivelse (M), (KD) Fo¨rskolor vid 
o¨ppna drogscener 
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Södermalm 

2025-02-20 
Ärende 14 

Skrivelse från Moderaterna 
och Kristdemokraterna – Förskolor vid 

öppna drogscener 
 

Anders Göransson m.fl. S 
Frida Nehrfors Hultén m.fl. V 

Magnus Palm MP 
 

 

Särskilt uttalande 
Vi vill tacka förvaltningen för en bra genomgång. Vi vill också passa på att lyfta 
stadsdelens eget arbete.   
 
Vi har ett omfattande arbete mot de öppna drogscenerna. En del av det sker inom ramen 
för samverkansöverenskommelsen mellan stadsdelen och den lokala polisen, där vi pekat 
ut fyra prioriterade områden. De tre öppna drogscenerna och unga i Hammarby Sjöstad.  
 
Under 2023 blev det tydligt att det fanns bekymmer kopplade till gångstråket i 
Högalidsparken, det som är barnens väg till Högalidsskolan. En grupp, som tidigare 
befunnit sig nere i Tantolunden, hade tagit över en del av parken. Vägen till skolan 
upplevdes som otrygg.  
 
Vi utvecklade samarbete med fastighetsägare och aktörer i området, socialtjänsten, 
Region Stockholm och polisen Rustade den offentliga miljön. Vi ansökte och fick ett 
alkoholförbud i Högalidsparken.  
 
Ett batteri av insatser som sammantaget bidragit till en klart förbättrad situation i 
området. Barnens väg har blivit tryggare.  
 
Vi tror att kombinationen av flera olika insatser ofta är det som ger framgång. Där den 
lokala kunskapen är viktig. Och att vad vi gör, vilka medel vi väljer, noga måste prövas 
vid varje enskilt tillfälle.  
 
Lyfter vi blicken kan vi konstatera att antalet öppna drogscener i staden har minskat från 
31 2023 till 26 2024. Det är den lägsta siffran sedan 2017. Det är glädjande även om vi 
nog måste inse att det finns en Sisyfos-dimension i det här arbetet.  
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Södermalms stadsdelsnämnd  
2025-02-202 
 
Skrivelse förskolor vid öppna drogscener 
Ärende 14 
Jonas Nilsson m.fl. (M) 
 
 

Särskilt yttrande/uttalande 
 
Vi konstaterar att 48 förskolor i Stockholms stad ligger vid platser med öppen droghandel. 
Situationen på Södermalm är sådan att förskolor tvingas utföra dagliga säkerhetskontroller av 
förskolegårdar, följa särskilda säkerhetsrutiner vid hotfulla situationer inklusive inrymning 
och hot-/våldshantering, använda incidenthanteringssystem och vid behov även göra 
polisanmälningar.  
 
Stadsdelen tvingas genomföra brottsförebyggande insatser på prioriterade platser, regelbundet 
kontakta med Lokalpolisområde Södermalm och andra aktörer, använda platsaktivering för att 
skapa trygghet i offentliga miljöer. 
 
Sedan tidigare vet vi att flera brotts och incidentkategorier har haft betydligt högre förekomst 
på Södermalm jämfört med andra stadsdelar i Stockholm, vilket tyder på att situationen med 
största sannolikhet är allvarligare än vad som framgår av förvaltningens i övrigt mycket 
habila svar.  
 
Läget på Södermalm anser vi tyder på ett större behov av ordningsvakter och andra 
trygghetsskapande åtgärder än vad som är situationen. 
 
Statistiken indikerar att läget är mer allvarligt än vad som framgår. Sammanfattningsvis 
menar vi att det krävs mer omfattande och långsiktiga åtgärder än vad vi har i dag. För 
kärnfrågan dröjer sig kvar: kan föräldrar till barn som går i förskolor som ligger vid öppna 
drogscener känna sig trygga? Vi tror att det krävs mer från den styrande vänstermajoriteten i 
Stockholms kommun och i Södermalms stadsdelsnämnd.
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2025 
 

2025-02-20 

§ 15 
Delegation enligt LVM samt förordnande enligt LVU och 
lagen om placering av barn i skyddat boende  
SÖD 2025/99 
 

Beslut  
1. Södermalms stadsdelsnämnd delegerar till nedan nämnda 
tjänstepersoner vid Socialjouren att begära polishandräckning enligt 
LVM 45 § 1 och 2 st. inom nämndens eget ansvarsområde. 
 
2. Södermalms stadsdelsnämnd förordnar nedan nämnda 
tjänstepersoner vid Socialjouren att begära polishandräckning enligt 
LVU § 43 1 st. 2 p inom nämndens eget ansvarsområde. 
 
3. Södermalms stadsdelsnämnd förordnar till nedan nämnda 
tjänstepersoner vid Socialjouren att begära biträde av 
polismyndigheten för att genomföra beslut om skyddat boende eller 
om en omedelbar sådan insats enligt 8 kap. 7 § Lagen om placering 
av barn i skyddat boende inom nämndens eget ansvarsområde. 
  
Abdelaziz Abdelsaid Maria Rangdag 
Ann Dahlgren Maria Sjölin 
Anna Lago-Lengquist Marimba Roney 
Anna-Stina Wilhelmsson Maya Heckscher 
Antonio Bracamonte Millicent Reyes 
Daniel Colegate Mohamud Abdi Osman 
Elin Orvik Nicolina Wallmark 
Emma Nikolaou Nina Kosari 
Eva Thomasson Philip Lindholm 
Felicia Narvaez Adolfsson Sanna Eriksson 
Feryal Lövström Sandra Nilsson 
Frida Allertz Sandra Qvist 
Johanna Kumblad Sara Zia 
Julia Falk Nordberg Susanne Bohlin 
Johanna Nilsson Therese Nilsson 
Katrin Pettersson Therese Travis 
Lena Svärd Ulrika Gresnes 
Liliana Pellegrino Veronica Blomqvist 
Linda Backe Victoria Scherman 
Lis-Mari Boija Ylva Engelbrektsson 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2025 
 

2025-02-20 

Liselotte Bäck Ylva Westerdahl 
Malin Karlsson   
  
 

Sammanfattning av ärendet  
Socialnämnden ansvarar för stadens jourverksamhet inom individ- 
och familjeomsorg. Den nämnd som ansvarar för denna verksamhet 
fattar ett särskilt beslut om vilka tjänstemän som ska ha rätt att 
begära polishandräckning enligt LVM, LVU och begära biträde av 
polismyndigheten för att genomföra beslut om skyddat boende eller 
om en omedelbar sådan insats enligt 8 kap. 7 § Lagen om placering 
av barn i skyddat boende. Detta beslut överlämnas sedan till 
stadsdelsnämnderna som fattar motsvarande beslut. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2025/99-3 (Godkänd - R 1) Delegation enligt LVM 
samt förordnande enligt LVU och lagen om placering av 
barn i skyddat boende 

 SÖD 2025/99-1 §18 den 21 januari 2025, Socialnämnden 
Delegation enligt LVM samt förordnande enligt LVU och 
lagen om placering av barn i skyddat boende(1878258) 

 SÖD 2025/99-2 Tjänsteutlåtande - Delegation enligt LVM 
samt förordnande enligt LVU och lagen om placering av 
barn i skyddat boende(1854204) 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2025 
 

2025-02-20 

§ 16 
Lokal anvisning för informationssäkerhet  
SÖD 2022/746 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd fastställer lokal anvisning för 
informationssäkerhet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I enlighet med Stockholms stads centrala riktlinje och 
tillämpningsanvisning för informationssäkerhet som beslutas av 
kommunfullmäktige ansvarar nämnder och styrelser för att en lokal 
anvisning för informationssäkerhet upprättas. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2022/746-5 (Godkänd - R 1) Lokal anvisning för 
informationssäkerhet 

 SÖD 2022/746-6 Lokal anvisning informationssäkerhet 
2024-2025 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2025 
 

2025-02-20 

§ 17 
Fördelning av föreningsbidrag för sommaraktiviteter 
2025  
SÖD 2024/1423 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens förslag till 
fördelning av föreningsbidrag för sommaraktiviteter med följande 
tillägg: 
 
1. Det totala föreningsbidraget höjs från 850 000 kr till 935 000 kr. 
 
2. Stödet till Södergården höjs från 215 000 kr till 265 000 kr. 
 
3. Stödet till Odla ihop höjs från 200 000 kr till 225 000 kr. 
 
4. Stödet till Fools Gold höjs från 55 000 kr till 60 000 kr. 
 
5. Stödet till Fryshuset höjs från 50 000 kr till 55 000 kr. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd beslutade i december 2024 om att 
avsätta medel för att fördela föreningsbidrag för sommaraktiviteter 
år 2025. Nämnden har i budget avsatt 545 000 kronor till 
föreningsbidrag för aktiviteter för barn och unga i hela 
stadsdelsområdet samt 305 000 kronor till aktiviteter för alla åldrar i 
och omkring Tantolunden på Södermalm. 
 
Det har inkommit 13 ansökningar om föreningsbidrag för 
sommaraktiviteter och det totala ansökningsbeloppet uppgår till 1 
690 600 kronor. Förvaltningen föreslår att åtta av föreningarna 
beviljas föreningsbidrag. 
  

Förslag till beslut 
Anders Göransson m.fl. (S), Frida Nehrfors Hultén m.fl. (V) och 
Magnus Palm (MP) anmälde ett gemensamt förslag till beslut 
(bilaga) och föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 
detta. 
 
Lars Rottem Krangnes (C) ställde sig bakom Anders Göransson 
m.fl. (S), Frida Nehrfors Hultén m.fl. (V) och Magnus Palms (MP) 
förslag till beslut. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2025 
 

2025-02-20 

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) ställde majoritetens förslag till 
beslut mot förvaltningens förslag till beslut och konstaterade att 
Södermalms stadsdelsnämnd beslutat i enlighet med majoritetens 
förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/1423-14 (Godkänd - R 1) SÖD 2024/1423 
Samlingsärende - Fördelning av föreningsbidrag för 
sommaraktiviteter 2025 
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Södermalm 

2025-02-20 
Ärende 17 

     Samlingsärende - Fördelning 
av föreningsbidrag för sommaraktiviteter 2025 

 
Anders Göransson m.fl. S 

Frida Nehrfors Hultén m.fl. V 
Magnus Palm MP 

 

Förslag till beslut  
 
Att bifalla förvaltningens förslag med följande tillägg 
 
Att höja det totala föreningsbidraget från 850 000 kr till 935 000 kr 
 
Att höja stödet till Södergården från 215 000 till 265 000 kr 
 
Att höja stödet till Odla ihop från 200 000 till 225 000 kr 
 
Att höja stödet till Fools Gold från 55 000 till 60 000 kr 
 
Att höja stödet till Fryshuset från 50 000 till 55 000 kr 
 
Vi vill utöka ramen med 85 000 kr.  
 
Södergården, med verksamhet både i Björns trädgård och på Götgatsbacken, är en viktig 
del i att göra området kring Medborgarplatsen tryggare och trevligare.  
 
Sommar i Tanto har som mål att västra Södermalm inte ska klassas som en öppen 
drogscen. Som en del i det arbetet gjorde vi det 2023 möjligt att söka föreningsbidrag. 
Där stödet ska gå till att anordna aktiviteter i parkmiljön. Allt för att befolka parken, 
ändra dynamiken och öka trivsel och trygghet. Vi har tagit fasta på detta i våra förslag på 
förstärkningar.  
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2025 
 

2025-02-20 

§ 18 
Fyllnadsval till Södermalms funktionshindersråd  
SÖD 2025/62 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd utser Linnea Dunek, tillhörande 
Riksförbundet för Social och Mental Hälsa (RSMH), Stockholms 
läns distrikt, till ny ledamot i Södermalms funktionshindersråd. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Funktionsrätt Stockholm samordnar samtliga nomineringar till 
stadsdelarnas råd för funktionshinderfrågor. Till ny ledamot för 
Södermalms funktionshindersråd har Linnea Dunek nominerats. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2025/62-3 (Godkänd - R 1) Fyllndasnominering till 
Södermalms råd för funktionshinderfrågor januari 2025 

 SÖD 2025/62-5 Fyllnadsnominering till nämndens 
funktionshindersråd RSMH_Bortredigerad 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2025 
 

2025-02-20 

§ 19 
Fyllnadsval till Södermalms funktionshindersråd  
SÖD 2025/62 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden utser Elin Evander, tillhörande Attention 
Stockholm, till ny ledamot i Södermalms funktionshindersråd. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Funktionsrätt Stockholm samordnar samtliga nomineringar till 
stadsdelarnas råd för funktionshinderfrågor. Till ny ledamot för 
Södermalms funktionshindersråd har Elin Evander nominerats. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2025/62-4 (Godkänd - R 1) Fyllndasnominering till 
Södermalms råd för funktionshinderfrågor januari 2025 

 SÖD 2025/62-6 Fyllnadsnominering till nämndens 
funktionshinderråd Attention_Bortredigerad 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2025 
 

2025-02-20 

§ 22 
Remiss av Motion om utveckling av gamla och nya 
basketplaner i Stockholms stad, KS 2024/914  
SÖD 2024/1300 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd överlämnar stadsdelsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har av kommunstyrelsen fått en motion av Jonas 
Naddebo (C) på remiss som handlar om att utveckla gamla och nya 
basketplaner i Stockholms stad. I motionen framförs att basket är en 
av de mest jämställda idrotterna i Sverige och att basketplaner som 
tidigare anlagts i Stockholm ofta har brister som gör att de inte kan 
användas till fullo samt att det finns en önskan från 
basketföreningar att anlägga så kallade 3x3-planer. En 3x3-plan 
spelas mot en korg och med tre utespelare i samma lag. Mot 
bakgrund av ovan föreslås i motionen att befintliga och nya 
basketplaner i staden ska utvecklas i samarbete med lokala 
basketföreningar och Stockholms basketbollförbund med 
prioritering av planerna i Kronobergsparken, S:t Eriks gymnasium 
och Åsö gymnasium. Det föreslås också att fler 3x3-planer med 
minst fyra korgar ska anläggas för att öka jämställdheten på 
spontanidrottplatserna. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Lars Rottem Krangnes (C) och Jonas Nilsson m.fl. (M) anmälde ett 
gemensamt förslag till beslut (bilaga) och föreslog att nämnden 
skulle besluta i enlighet med detta. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) ställde förslagen mot varandra 
och konstaterade att Södermalms stadsdelsnämnd beslutat i enlighet 
med förvaltningens förslag till beslut. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2025 
 

2025-02-20 

Reservationer 
Lars Rottem Krangnes (C), Jonas Nilsson (M), Mikael Igelström 
(M) och Therese Lindström (M) reserverade sig mot beslutet till 
förmån för eget förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/1300-2 (Godkänd - R 1) SÖD 2024/1300 
Tjänsteutlåtande 

 SÖD 2024/1300-1.1 Motion om utveckling av gamla och nya 
basketplaner i Stockholms stad 
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Södermalms stadsdelsnämnd  
250220  
 
Ärende 22  

 
Remiss: Motion om 
utveckling av gamla och 
nya basketplaner i 
Stockholms stad  

 
Dnr: 2024/1300 

 
Lars Rottem Krangnes (C)  
Jonas Nilsson m.fl. (M)  

 
 
 
Förslag till beslut 

1. Att tillstyrka motionen 
 

2. Att därutöver anföra 

Vi tackar stadsdelsförvaltningen för det utförliga svaret på motionen om att utveckla gamla 
och nya basketplaner i Stockholms stad. Det är lovande att förvaltningen delar bilden av att 
basketen har betydande potential att utvecklas som spontanidrott i vår stadsdel.  

Vi tycker det är mycket positivt att satsa på basketplaner i de ytterstadsområden som nämns 
men vi vill också lyfta behovet av fler satsningar i innerstaden. Bristen på idrottsytor i 
innerstaden är stor och även där kan basket vara ett verktyg för inkludering och jämställdhet. 
För att basket ska kunna nå så många som möjligt bör utbyggnaden av planer ske brett och 
inte enbart i vissa områden.  

Vi anser att staden ska fortsätta och intensifiera dialogen med Stockholms basketförbund och 
att idrottsförvaltningen så långt möjligt bör ta hänsyn till deras önskemål vid anläggandet av 
nya basketplaner samt renovering av befintliga. Om Åsö gymnasium är den enda plats 
idrottsförvaltningen bedömer har tillräckligt med yta för fyra stycken 3x3 planer hade vi 
önskat att man tillsammans med SISAB undersökt närmare om en sådan anläggning kan 
byggas där. Vi kommer fortsätta bevaka och följa upp både frågan om att utveckla planen på 
Åsö gymnasium och andra ställen i stadsdelen och staden.  
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2025 
 

2025-02-20 

§ 23 
Remiss av Motion om en hälsoekonomisk utvärdering av 
nyttan med miljözon klass 2 och 3, KS 2024/1115  
SÖD 2024/1301 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd överlämnar stadsdelsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har av kommunstyrelsen fått en motion av 
Gabriel Kroon (SD) på remiss som föreslår att en hälsoekonomisk 
utvärdering av nyttan med miljözon klass 2 och 3 ska genomföras. I 
motionen framförs att när miljözonerna infördes var det främsta 
argumentet att luften skulle förbättras. Trots argumenten kring 
luftens vikt för hälsan har, enligt motionens författare, ingen 
fördjupad hälsoekonomisk utvärdering gjorts av miljözonernas 
kostnad. Mot bakgrund av ovannämnda föreslås i motionen att 
trafiknämnden ges i uppdrag att beställa en hälsoekonomisk 
utvärdering av miljözon klass 2 och 3. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Martin Westmont (SD) anmälde ett förslag till beslut (bilaga) och 
föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med detta. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) ställde förslagen mot varandra 
och konstaterade att Södermalms stadsdelsnämnd beslutat i enlighet 
med förvaltningens förslag till beslut. 
  

Reservationer 
Martin Westmont (SD) reserverade sig mot beslutet till förmån för 
eget förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/1301-2 (Godkänd - R 1) SÖD 2024/1301 
Tjänsteutlåtande  

 SÖD 2024/1301-1.1 Motion om en hälsoekonomisk 
utvärdering av nyttan med miljözon klass 2 och 3 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2025 
 

2025-02-20 
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Södermalms Stadsdelsnämnd 

Förslag till beslut 
2025-02-20 
Ärende 23                                                                                                                                

Dnr SÖD 2024/1301 
 

 
Remiss av Motion om en hälsoekonomisk utvärdering av nyttan med miljözon 
klass 2 och 3, KS 2024/1115  
 

Förslag till beslut 

1. Att Södermalms stadsdelsnämnd delvis godkänner förvaltningens remissvar 
 

2. Därutöver anföra följande: 
 
 
Vi ser positivt på att förvaltningen i sitt svar skriver att ”Generellt sett anser 
förvaltningen att det är angeläget att säkerställa att de ekonomiska resurserna 
används effektivt och att de samhällsekonomiska effekterna av olika förslag beaktas. 
Om en hälsoekonomisk utvärdering av miljözon 2 och 3 kan bidra till att  
belysa detta kan det enligt förvaltningen vara motiverat att genomföra en sådan 
utvärdering”. Motionen tar upp ett angeläget ämne då vi inte har någon  
fördjupad hälsoekonomisk utvärdering av miljözonernas kostnad per  
kvalitetsjusterat levnadsår, även kallat (QALY). 
Resultaten av motionens föreslagna utredning skulle kunna genera 
kostnadseffektiviseringar och samtidigt bidra till en bättre miljöpolitik, det är just 
dessa argument vi vill ska ingå i förvaltningens remissvar. 
 
 
 
 
Martin Westmont (SD) 
 
Ulf Wester (SD) 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2025 
 

2025-02-20 

§ 24 
Remiss av Motion om att staden behöver ny 
handlingsplan mot heders- och uppfostringsresor, KS 
2024/1179  
SÖD 2024/1436 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Andréa Hedin (M) har skrivit en motion om att staden behöver ny 
handlingsplan mot heders- och uppfostringsresor. 
Stadsdelsnämnden har fått den på remiss. Motionären lyfter att det 
finns barn som tvingas in i äktenskap, förs iväg på så kallade 
”uppfostringsresor" eller ”rehabiliteras” från sexuell läggning. 
Motionären menar att Stockholms stad bör inspireras av Västerås 
stad i samband med att stadens nu gällande handlingsplan ”Våga 
fråga, lyssna och agera!” upphör. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Lars Rottem Krangnes (C) och Jonas Nilsson m.fl. (M) anmälde ett 
förslag till beslut (bilagor) och föreslog att nämnden skulle besluta i 
enlighet med detta. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) ställde förslagen mot varandra 
och konstaterade att Södermalms stadsdelsnämnd beslutat i enlighet 
med förvaltningens förslag till beslut. 
  

Reservationer 
Lars Rottem Krangnes (C), Jonas Nilsson (M), Mikael Igelström 
(M) och Therese Lindström (M) reserverade sig mot beslutet till 
förmån för eget förslag till beslut. 
  

Särskilda uttalanden 
Lars Rottem Krangnes (C) anmälde ett särskilt uttalande (bilaga, 
punkt 2). 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2025 
 

2025-02-20 

 
Jonas Nilsson m.fl. (M) anmälde ett särskilt uttalande (bilaga, punkt 
2). 
  

Ersättaryttranden 
Erik Ehrs (KD) ställde sig bakom Lars Rottem Krangnes (C) och 
Jonas Nilsson m.fl. (M) förslag till beslut samt Jonas Nilsson m.fl. 
(M) särskilda uttalande. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/1436-2 (Godkänd - R 1) Svar på remiss ny 
handlingsplan mot heders- och uppfostringsresor 

 SÖD 2024/1436-1.1 Motion om att staden behöver ny 
handlingsplan mot heders- och uppfostringsresor 
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2025-02-20 
 
Remiss av motion om att 
staden behöver en ny 
handlingsplan mot heders- 
och uppfostringsresor 

 
Ärende 24  
 
Lars Rottem Krangnes (C) 
Marko Janicic (C)  

 
  
Förslag till beslut 
 

1. Att tillstyrka motionen 
 

2. Att därutöver anföra: 
 
Hundratals barn och unga utsätts för, riskerar eller hotas med hedersrelaterade bortföranden 
till utlandet. Mörkertalet är dock stort. Många elever är strandsatta i föräldrars eller 
släktingars hemländer och saknar möjlighet att söka stöd och hjälp. Det handlar om barn och 
unga som förs utomlands i syfte att bland annat undkomma myndigheters inblandning i 
familjen, giftas bort, könsstympas, utsättas för omvändelseförsök samt uppfostringsresor för 
att få en traditionell uppfostran enligt föräldrarnas kultur eller religion. 
 
Det har visat sig vara svårt att snabbt få fram siffror på hur många elever som saknas vid 
terminsstart i Stockholms stad. För de här eleverna kan tid vara skillnaden mellan ett liv i 
frihet eller inte. Tiden är kritisk. Västerås stad har utvecklat ett arbetssätt som möjliggör att 
särskilja olika typer av skolfrånvaro och därmed även hur man hanterar frånvaron. 
Stockholms stad bör inspireras av Västerås och införa ett liknande system snarast. Inga fler 
barn ska falla offer för hedersvåld i Stockholm.  
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Södermalms stadsdelsnämnd  
20 februari 2025 

 
Ärende 24 
 
Remiss  
Motion om handlingsplan mot heders- 
och uppfostringsresor av Andréa 
Hedin (M) 
 
Jonas Nilsson m.fl. (M) 
Erik Ehrs (KD) 
 

 
Förlag till beslut 
 

1. Att tillstyrka motionen 
2. Att därutöver anföra: 

 
M-KD-L-regeringen har tagit viktiga steg för att skydda barn i riskzonen. Nya juridiska 
åtgärder gör det nu möjligt för myndigheter att besluta om utreseförbud för barn när det finns 
en påtaglig risk att de förs utomlands, och därigenom utsätts för fara som kan skada deras 
hälsa eller utveckling. Detta gäller särskilt i fall där omständigheterna innebär att barnet kan 
behöva skyddas enligt LVU (Lagen med särskilda bestämmelser om vård av unga). Dessa nya 
verktyg behöver omgående implementeras i arbetet för de som dagligen möter barn och unga, 
oavsett om det är socialtjänsten eller skolpersonal.  
 
Västerås stad har utvecklat ett strukturerat arbetssätt för att hantera elever som inte kommer 
till skolan genom en särskild rutin för "saknade elever." Detta arbetssätt särskiljer frånvaro på 
grund av problematisk skolfrånvaro från fall där elever är helt saknade, och dokumenteras 
systematiskt i ett journalsystem. Denna differentiering gör det möjligt för skolan att agera 
utifrån olika orsaker till frånvaron, som exempelvis när en familj har flyttat utomlands utan att 
avregistrera sig eller när en elev potentiellt hålls kvar utomlands mot sin vilja.  
 
Stockholms stad bör inspireras av Västerås stad och införa ett mer systematiskt arbetssätt för 
att säkerställa att elever som eventuell förts utomlands mot sin vilja snabbt identifieras och att 
åtgärder vidtas, i dessa situationer är tid en kritisk faktor. Inga fler barn ska falla offer för 
hedersvåldet i Stockholm.  
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2025 
 

2025-02-20 

§ 28 
Ledningens genomgång av informationssäkerhet  
SÖD 2025/66 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd godkänner ledningens genomgång av 
informationssäkerhet och lägger den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ledningens genomgång utgör en årsrapport över förvaltningens 
informationssäkerhetsarbete. Rapporten syftar till att ansvariga för 
informationssäkerheten inom organisationen informeras om hur 
arbetet fortgår. Rapporten utgör en del av det underlag som ligger 
till grund för förvaltningsledningens bedömning om det lokala 
informationssäkerhetsarbetet anses tillfredställande och adekvat. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2025/66-1 (Godkänd - R 1) Ledningens genomgång 
2024 

 SÖD 2025/66-2 Ledningens genomgång 2024 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2025 
 

2025-02-20 

§ 29 
Anmälan av delegationsbeslut 2025  
SÖD 2025/6 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd godkänner anmälan av 
delegationsbeslut och lägger dem till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
 Anmälan om lex Sarah avseende verksamheter i egen regi, 

SÖD 2024/1463. 
 Anmälan om lex Sarah avseende verksamheter i enskild 

regi, SÖD 2024/1464. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta att godkänna anmälan av delegationsbeslut och lägga dem 
till handlingarna. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2025 
 

2025-02-20 

§ 30 
Förvaltningsgruppens protokoll 2025  
SÖD 2025/7 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd lägger protokollet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från förvaltningsgruppen 2025-02-10 anmäls. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta att lägga protokollet till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2025/7-4 Protokoll FVG 10 februari 2025 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2025 
 

2025-02-20 

§ 31 
Södermalms pensionärsråds protokoll 2025  
SÖD 2025/9 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd lägger protokollet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från Södermalms pensionärsråd 2025-02-10 anmäls. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta att lägga protokollet till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2025/9-3 Protokoll SPR 2025-02-10 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2025 
 

2025-02-20 

§ 32 
Information från förvaltningen  
Stadsdelsdirektör Alexandra Wynn informerade om: 
  

 Den sprängning som ägde rum i Hammarby sjöstad tidigare 
under veckan och arbetet med krisstöd som sattes in. 

 Pågående arbetet med översyn av disponering av lokalerna 
på stadsdelsförvaltningen. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2025 
 

2025-02-20 

§ 33 
Övriga frågor  
Caroline Haglund, ordförande för Akademikerförbundet SSR, 
framställde synpunkter från medlemmar och medarbetare avseende 
den pågående lokalöversynen av stadsdelsförvaltningen och det 
liggande förslaget från ledningen. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2025 
 

2025-02-20 

§ 34 
Skrivelse från Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet 
om otryggheten vid Lugnets skola och Sickla park  
SÖD 2025/205 
 

Beslut  
Skrivelsen överlämnas till förvaltningen för beredning. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Jonas Nilsson m.fl. (M), Anne-Lie Elfvén (L) och Lars Rottem 
Krangnes (C) anmälde en skrivelse till Södermalms stadsdelsnämnd 
avseende otryggheten vid Lugnets skola och Sickla park. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta att överlämna skrivelsen till förvaltningen för beredning. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2025/205-1 Skrivelse (M), (L), (C) Om otryggheten vid 
Lugnets skola och Sickla park 

 

Sida 47 (49)



Södermalm 
Stadsdelsnämnd 2025-02-20 

 
Skrivelse om otryggheten vid Lugnets skola och Sickla park 

 

Jonas Nilsson m.fl. (M) 

Anne-Lie Elfvén m.fl. (L) 

Lars Rottem Krangnes m.fl. (C) 

  

 

 

Skrivelse om otryggheten vid Lugnets skola och Sickla park 

Mellan Lugnets skola och förskolan Pysslingens gårdar har det funnits en 
träbod som under lång tid varit en plats för just narkotikamissbruk och 
kriminalitet. Problemet har varit känt sedan tidigare, men det var först när 
Mitt i Södermalm uppmärksammade problemen med en artikel och 
påtryckningar från Moderaterna och engagerade boenden mot 
Socialdemokraterna som det togs snabba initiativ för att riva boden, vilket 
nu har genomförts.  

Även om boden nu är borta kvarstår frågan om tryggheten i området. Vi 
förstår att stadsdelsnämnden inte har direkt ansvar för skolan eller platsen 
där boden stått, men har en viktig roll i att skapa en säker och trygg miljö i 
stadsdelen. Denna situation har påverkat både elever, personal och boende 
i området.  

Det socialdemokratiska styret har fyra prioriterade områden i Södermalms 
förvaltningsområde, tre öppna drogscener och unga i Hammarby sjöstad. 
Otrygga platser såsom Tantolunden och Högalidsparken har motverkats 
genom samverkan och alkoholförbud. Sådana insatser kan ge 
spridningseffekter och flytta på den otrygga platsen och ytterligare insatser 
krävs. Att unga i Hammarby sjöstad är ett prioriterat område av det 
socialdemokratiska styret har hittills gestaltats i ett fåtal insatser på Luma 
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torg, som ligger i centrala delar av stadsdelen men inte på undanskymda 
platser som Sickla park. 

 

Med anledning av detta vill vi ha svar på följande frågor: 

- Vilka åtgärder planerar stadsdelsnämnden för att förebygga att liknande 
problem uppstår igen? 

- Finns det planer på ökad närvaro av fältassistenter, förbättrad belysning 
eller andra trygghetsskapande insatser? 
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